Substantiva 3. deklinace
- patří sem substantiva všech tří rodů
- skloňují se podle vzorů: míles, mílitis, m. (voják) 

      carmen, carminis, n. (píseň, báseň) 

   a mare, maris, n. (moře). 

- nominativ singuláru má různou koncovku!!! – ius (právo), lex (zákon), homo (člověk), mater (matka)

- genitivu singuláru je vždy zakončen na -is!!! – iur-is, leg-is, homin-is, matr-is 
	
	Vzor pro maskulina a feminina
	
	Vzor pro neutra

většinová
	
	Vzor pro neutra zakončená 

na -e, -al, -ar

	
	Singulár
	Plurál
	
	Singulár
	Plurál
	
	Singulár
	Plurál

	Nom.
	míles
	mílit-és
	
	carmen
	carmin-a
	
	mare
	mar-ia

	Gen.
	mílit-is
	mílit-um
	
	carmin-is
	carmin-um
	
	mar-is
	mar-ium

	Dat.
	mílit-í
	mílit-ibus
	
	carmin-í
	carmin-ibus
	
	mar-í
	mar-ibus

	Akuz.
	mílit-em
	mílit-és
	
	carmen
	carmin-a
	
	mare
	mar-ia

	Vok.
	míles
	mílit-és
	
	carmen
	carmin-a
	
	mare
	mar-ia

	Abl.
	mílit-e
	mílit-ibus
	
	carmin-e
	carmin-ibus
	
	mar-í
	mar-ibus


Exercitium:

1. Přeložte, poté skloňujte ve všech pádech singuláru a plurálu:

SG. :







PL.:

1. civitas libera 
2.

3.

4.

5.

6.
